
Дорогі випускники!
5 років тому ви стали студентами академії, а 

сьогодні — вирушаєте у вирій складного самостійного 
життя.

Ми дали вам знання, посіяли у ваших серцях зерна 
доброти, людяності, порядності й честі, навчили 

 45 років тому 
наш ВНЗ (тоді 

Запорізька філія 
Дніпропетровського 

металургійного 
інституту)  здійснив свій 

перший випуск — 
у світ вийшла перша 

когорта кваліфікованих, 
освічених запорізьких 
металургів і механіків.

 Багато з них — 
відомі, публічні особи, 

адміністративні 
працівники, керівники 

різних ланок 
виробництва, викладачі, 
які тепер самі навчають 

молодь. І кожен з них 
залишається  душею та 

серцем випускником 
ЗДІА. Загальною ідеєю, 

яка об’єднує всіх і 
кожного — академія 
дійсно є alma mater 

індустрії Запорізького 
краю, південно-

східного регіону та й, 
навіть, України… 

(далі на стор. 2-4) 

Випускне 
свято... 
Особлива подія 
у житті  ВНЗ, 
коли весь її 
колектив 
вшановує своїх 
випускників. 

Особливою віхою в житті ЗДІА є 2010 
рік — рік, який проходить під гаслом 
50-річчя ЗФДМетІ-ЗІІ-ЗДІА... Тому ваш 
випуск є теж особливим, можна навіть 
сказати «золотим».

Від щирого серця вітаємо вас з 
випускним святом, з довгоочікуваним  
завершенням навчання та отриманням 
бажаних дипломів. 

Бажаємо усім вам здійснення 
заповітних мрій, щорічного кар’єрного 
зростання та щастя — повною мірою!!! 

Ректор ЗДІА, 
заслужений працівник освіти 

України, професор В. І. Пожуєв

думати і дружити. Де б ви не були і ким би ви 
не стали, пам’ятайте — у цьому домі завжди з 
радістю зустрінуть, зрозуміють, підтримають і 
допоможуть.

Тож нехай дорога, яку ви обрали, буде гладкою, 
без нездоланих перешкод, кожному посміхаються 
удача та успіх, а поруч будуть чуйні та добрі 
люди.

Життя не стоїть на місці й з плином часу 
ви розійдетесь своїми дорогами, по-різному 
складуться ваші долі, але й через 10-20 років з 
гордістю будете говорити: «Я студент Запорізької 
державної інженерної академії».

Бажаю вам щасливої дороги, нових творчих 
злетів, щоб вороги поважали, а друзі не 
зраджували!

З повагою до вас, проректор з НПР ЗДІА 
З. А. Ніконова



ALMA MATER індустрії нашого краю

Володимир Івано-
вич Набока, заступник 
технічного директора, 
начальник технічного відділу комбінату «Запоріжсталь», голова 
ДЕК кафедри МЧ, висловив таку думку: «...Сама назва ЗДІА 
говорить про себе: академія спеціалізується на випуску інженерно-
технічних працівників. ВНЗ завжди був і залишається джерелом 
кадрів для металургійної промисловості та, безпосередньо, для 
комбінату «Запоріжсталь».  Сьогодні близько 1970 випускників 
інженерної академії працюють у нас на комбінаті в агломераційному, 
доменному, прокатному, сталеплавильному виробництві... 

Напередодні серйозної реконструкції, яка планується на комбінаті 
«Запоріжсталь», нам безумовно знадобляться висококваліфіковані 
кадри — інженерно-технічні працівники, агломератники, доменники, 
плавильники...  

Сам я теж є колишнім студентом ЗДІА, і сьогодні, напередодні 
50-річного ювілею рідного ВНЗ, щиро вітаю професорсько-
викладацький склад, керівництво, співробітників і всіх студентів 
з цією знаменною подією. Бажаю успіхів і процвітання нашої alma 

Відбулися захисти на МТФ. Ми звернулися до голови ДЕКу 
Олександра Юліусовича Путнокі, технічного директора ВАТ 
«Запоріжсталь». 

Голова дав оцінку захистам-2010, зауваживши, що «згоден 
з тим, що сьогодні, як і 50 років тому, ЗДІА дійсно лишається 
кузнею кадрів для промисловості краю, у тому числі й для 
нашого підприємства. Керівництво ВАТ «Запоріжсталь» сприяє 
професійному зростанню співробітників, направляючи їх на 
навчання до ЗДІА. Це необхідно і важливо, по-перше, в руслі 
актуальної нині моделі «навчання крізь усе життя» і, по-друге, 
для особистого кар’єрного зростання співробітників. Захисти-
2010, всі без винятку, пов’язані з виробництвом. І в цьому 
немає нічого дивного, адже серед випускників цього року 
левову частку складають керівники різних ланок виробництва 
«Запоріжсталі». І, безумовно,  ВАТ «Запоріжсталь» пишається, 
що його ряди поповнюються дипломованими фахівцями.

18 червня відбулися захисти дипломних проектов студентами кафедри 
електротехніки та енергетичного менеджменту. Члени ДЕКу відзначили високий рівень 
та якість виконання робіт, у яких розглянуті найактуальніші питання енергозбереження 
та підвищення енергоефективності роботи обладнання на вітчизняних підприємствах. 
Більшість робіт виконано на базі технічної документації та данних, які отримані 
беспосередньо з діючих об’єктів провідних підприємств міста: ВАТ «Запоріжсталь», 
ДСС, «Укрграфіт» та інших. Рівень підготовки, який продемонстрували дипломники, 
дозволить їм успішно конкурувати на ринку праці нашої країни...

Як відзначила завідувач кафедри ТЕ Ірина Геннадіївна Яковлєва, захисти 
цього року присвячені актуальним темам з питань енергозбереження та використання 
альтернативних джерел енергії: сонячної та віт-роенергетики.  Більшість робіт — 

замовлення ВАТ 
«Запоріжсталь», ЗТЗ, 
«Укрграфіт», концерн 
«Запорізькі теплові 
мережі». 

(Далі на с. 3)

Сьогодні, коли по всій країні розпочалися та відбуваються захисти дипломних і 
магістерських робіт, настала гаряча пора і в академії... 

Отже, відділ зв’язків з громадськістю та реклами побував зі своїм невсипущим 
фотооб’єктивом на захистах практично усіх кафедр. Запрошуємо і вас, шановні 
читачі, до віртуальної подорожі шляхами хвилювань, тривог, заспокійливих крапель та 
великого Щастя: нарешті диплом!!! 

ЗАХИСТИ • ЗАХИСТИ • ЗАХИСТИ

Своїми роздумами щодо захистів на кафедрі МО поділився 
заступник завідувача кафедри доцент Георгій Петрович 
Малишев:
 — Досвід підготовки фахівців із заочної форми навчання 
минулих 45 років показав, що така форма освіти має повне право 

на життя. Заочники, як правило, мають дуже високу практичну 
підготовку та мотивацію. Багато хто вже працює на керівних посадах  
і точно знає, які теоретичні знання їм необхідні. Захисти дипломних 
проектів і магістерських робіт показують дуже хороший рівень у 
плані досліджень, пропозицій і технічних рішень, спрямованих на 
модернізацію і підвищення продуктивності устаткування.
В основному, підсумками захисту дипломних і магістерських робіт 
є оцінки «відмінно» та «добре» в процентному відношенні 60 до 
25. Звичайно, існують проблеми з тими студентами-заочниками, які 
з різних причин не працюють за фахом. Ось на них, переважно, і 
припадає 15 відсотків оцінок «задовільно». 


